

六、约拿书一 17 ~ 二 10

圣经信息系列《约拿书》：5. 生或死； 6. 约拿呼求耶和华

1. “大鱼”事件若属于历史事实一部分，请问圣经中的历史记载是以什么为取向，以及它要表达哪些重要神学信息？（参阅168-70页）
2. “...从阴间的深处呼求，你就俯听我的声音。”(拿2:2b) 究竟希伯来人是如何理解“阴间”这个地方？耶和华神是否能拯救人脱离阴间的权势？（参阅188-90页）
3. 从约拿书一 17 ~ 二 10简短的叙述，阐明和表达哪些重要神学教导？（参阅162-3页）它给予我们哪些学习与安慰？

Jonah 1: 17 - 2:10

BST coverage : 5. Alive or dead? 6. Jonah calls upon the Lord

1. If the ‘big fish’ incident is part of historical facts, what is the orientation of the historical records in the Bible? What important theological meaning does it seek to express? (pg.130-1)
2. ‘...*deep in the realm of the dead I called for help, and you listened to my cry.*’ (Jon. 2:2b). What is the Hebrew understanding of ‘the realm of the dead’? Can the Lord God save man from the power of hell? (pg.144-5)
3. In the brief narrative of Jonah 1:17-2:10, what are the important theological teachings? What understanding or lessons and comfort can we draw from them? (pg.124-5)